



OFFENTLIGGJORDA
FOLKHÖGSKOLORS
INTRESSEORGANISATION

Protokoll styrelsemöte 3 sep 2025

Tid: kl.14.00-16.00

Plats: Teams

Närvarande:

Thomas Nilsson, ordförande

Robert Uitto, vice ordförande

HansOlov Furberg, ledamot

Peter Carlsson, kassör

Lisa Rosander, ledamot

Berit Román, ledamot

Roger Wörn, ledamot

Mats Pilhem, ledamot

Sofia Magnusson, ledamot

Jenny Elander Ek, ledamot

Annica Wallenborg, adjungerad, verksamhetschef,

1. Mötets öppnande

Ordförande hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat.

2. Val av justerare

Peter Carlsson valdes till justerare.

3. Godkännande av föredragningslista

Beslut: att lägga till en punkt Övriga frågor som punkt 18.

Beslut: att under Övriga frågor diskutera träffen med RIO:s styrelse den 27 oktober.

4. Föregående protokoll

Beslut: att Thomas Nilsson ska återkomma angående att Roger Wörn önskar få svar på två poster; konto 7386 subventionerad ränta 300 kronor och konto 8423 Räntekostnader för skatter och avgifter 458 kronor. Vad avser dessa?

5. A) Ekonomi – avstämning av balans- och resultatrapport

Kassör Peter Carlsson gick igenom rapporterna och konstaterade att vi saknar 270 000 kronor på intäktssidan, är medel som ska rekvireras från RIO. Vidare att vi ligger lite högt på vissa konton utifrån budget och att vi ska bevaka detta.

Beslut: att Annica Wallenborg ska kolla upp konto 6550

B) Skattekonto

Ser bra ut.

C) Styrelsens kommentarer angående de ekonomiska rapporterna.

Beslut: Thomas Nilsson får i uppdrag att se om det är möjligt att föra över en del medel till ett konto som ger högre ränta.

6. Dialog: Utvärdering av styrelsearbetet – hur går vi vidare?
Sofia Magnusson lyfte frågan om det finns någon tydlig delegationsordning till Verksamhetschef och till AU. Hon saknar en sådan tex. När det handlar om att OFI svarar på remisser och där det inte har skett någon dialog innan remissyttranden skickas in.
Genomgången av resultatet på utvärderingen av styrelsen arbete visar generellt på höga siffror, några frågor har ett lägre resultat.
Beslut: På kommande styrelsemöte den 15 oktober ska vi jobba vidare med denna utvärdering och diskutera mer kring de frågor som hade en viss avvikelse.
7. Dialog:
a) Hur jobba med regionerna att använda våra folkhögskolor mer?
Styrelsen var överens om att här finns mycket att göra och att här behöver vi hitta en bättre samverkan med både regioner och kommuner. Ett förslag som kom upp var att vi ska anordna ett webinarium där vi bjuder in både tjänstemän och förtroendevalda där vi lyfter goda exempel tex. Region Skåne och Anna Jähne (M), regionråd och vice ordförande i beredningen för tillväxt och regional utveckling, SKR. Även bjuda in Erik Peurell från SKR och Anna-Carin Bylund från Folkbildningsrådet för att prata om SKR:s ställningstagande angående folkbildningen och vad som krävs för att driva detta arbete framåt.

b) Yrkesvuxpengar som går tillbaka till statskassan – hur kan vi påverka ute i regionerna så att medel ges till folkhögskolorna i yrkeskurssatsningar?
Styrelsen diskuterade denna fråga och även här behöver regionerna hitta en bättre och närmare samverkan med kommunerna.
8. Information: Verksamhetsrapport
Verksamhetschef och ordförande gick igenom rapporten och svarade på styrelsens frågor. Särskild information gavs angående träffen med RIO:s AU den 2 september där OFI:s AU och Berit Román deltog. Denna träff handlade om vårt gemensamma uppdrag att se över hur Sveriges folkhögskolor bäst ska organisera sig för att uppnå största möjliga nytta för de vi är till för. och rapporten lades till handlingarna.
9. Information: Folkbildningsrådets beslut angående granskning av Albins folkhögskola
Verksamhetschef och ordförande informerade styrelsen rapporten lades till handlingarna.
10. Uppföljning av verksamhetsplanen
Verksamhetschef informerade styrelsen att många av de aktiviteter som är kopplade till VP har verkställts. Dock finns det aktiviteter som ännu inte genomförts och verksamhetschef får i uppdrag att jobba i dialog med AU.
11. Information: Höstmötet
Verksamhetschef informerade styrelsen om programmet och uppmanade alla att sprida inbjudan.
12. Information: Översynen nya statsbidragsvillkor till folkhögskolan
Verksamhetschef och ordförande informerade styrelsen om att Folkbildningsrådet har bjudit in OFI och RIO till sex dialogmöten om översynen. Vi upplever att vi blir lyssnade på och att det är stor transparens i denna process. Enligt tidplanen ska det färdiga förslaget på nya villkor tas i FBR:s styrelse i december och sedan skickas ut på remiss under våren till samtliga skolor och

dess styrelser.

13. Information och dialog: Styrelseutbildning hösten 2025

Verksamhetschef informerade om att det tyvärr är endast fyra personer anmälda.

Beslut: Verksamhetschefen skickar ut en påminnelse senast den 14 september så får vi hoppas att det kommer in fler anmälningar. Om inte, kan det bli aktuellt att ställa in denna styrelsekurs.

14. Information: AU informerar

Verksamhetschef, ordförande och vice ordförande informerade styrelsen från det senaste mötet och rapporten lades till handlingarna.

15. Information: PayOff-studien.

Verksamhetschefen och Peter Carlsson informerade styrelsen om företaget PayOff: s arbete. Rapporten kommer att vara klar i okt/nov. RIO, OFI och kommunikatören på FSO ska ta fram en kommunikationsplan för hr vi ska använda denna rapport i vårt påverkansarbete inför valet. Även hur vi kan stötta våra skolor i hur de kan använda den hemma i sina regioner.

16. Beslutsfrågor:

a) Principer för FSO:s fakturering för kostnaderna för det skoladministrativa systemet,

Styrelsens beslut:

- att FSO ska fakturera landets folkhögskolor Schoolsofts licensavgift,
- att avgiften fördelas genom en grundavgift som täcker 50 procent av den totala kostnaden samt resterande fördelas utifrån skolornas antal deltagarveckor/ingångsvärde så som Folkbildningsrådet beslutar i sin preliminära tilldelning för året,
- att ge RIO:s generalsekreterare, efter avstämning med OFI:s verksamhetschef, i uppdrag att tolka eventuella oklarheter utifrån ovanstående beslut, och
- att ovanstående beslut gäller förutsatt likalydande beslut i RIO:s styrelse

b) Storleken på administrativt avlyft för medlemmarna från och med 2026 för FSO:s verksamhet och RIO/OFI:s FoU-arbete,

Styrelsens beslut:

- att RIO och OFI begär att ett avlyft hos FBR om totalt 20 500 000 kr för 2026,
- att avlyftet görs med lika belopp för alla folkhögskolor och görs med en fjärdedel var vid utbetalning av statsbidraget,
- att beloppet fördelas så att 17 200 000 kr går till FSO:s arbete, 500 000 kr går till RIO för arbetet med att bevaka utbildningsformen, 500 000 kr går till OFI för arbetet med att bevaka utbildningsformen samt att 2 300 000 kr avsätts till RIO/OFI:s gemensamma insatser med framför allt FoU-arbete
- att ge RIO:s generalsekreterare, efter avstämning med OFI:s verksamhetschef, i uppdrag att tolka eventuella oklarheter utifrån ovanstående beslut, och
- att ovanstående beslut gäller förutsatt likalydande beslut i RIO:s styrelse

c) Beslut: ny styrelse i Vestlundfonden

Styrelsens beslut:

- att efter samråd med RIO välja Gunilla Svantorp till ordförande för Vestlundfonden,
- att välja Hans Olov Furberg och Åsa Sjöberg som styrelseledamöter i Vestlundfonden
- att till protokollet notera att RIO föreslås välja Gerhard Holmgren, Anders A Aronsson och Ambika Hansell Ek som styrelseledamöter i Vestlundfonden
- att ovanstående beslut gäller under förutsättning av motsvarande beslut fattas av styrelsen för RIO.

17. Datum för kommande styrelsemöten,

2025

15 oktober kl.13-18 i Stockholm

16 okt Höstmöte i Stockholm

8 dec på Teams kl.14-16

2026

18 mars kl.13-18 i Stockholm

19 mars Vår- och årsmöte 9–16

18. Övriga frågor

27 okt FHSK-forum och träff med RIO:s styrelse efteråt.

Måndag den 27 oktober ska OFI och RIO:s styrelser träffas kl.16.30 för att diskutera vårt gemensamma uppdrag att utreda organiseringen för landets folkhögskolor. Kvällen avslutas med att vi äter en gemensam middag. Det kommer att skickas ut ett PM/samtalsunderlag innan denna träff med ett antal frågeställningar som vi sedan ska jobba med i olika grupper.

Beslut:

- Lisa Rosander, HansOlov Furberg, Thomas Nilsson, Annica Wallenborg, Peter Carlsson, Roger Wärn, Robert Uitto och Berit Román deltar:
- Robert Uitto bokar logi till samtliga förutom Annica Wallenborg och Thomas Nilsson.
- om vilka som deltar från styrelsen:

19. Mötets avslutande

Ordförande tackade alla och avslutade mötet.

Datum:

Datum:

Ordförande Thomas Nilsson

Sekreterare Annica Wallenborg

Datum:

Peter Carlsson

Signature: thomas nilsson
thomas nilsson (Sep 22, 2025 11:24:48 GMT+2)

Email: thomas.nilsson@sverigesfolkhogskolor.se

Signature: Peter Carlsson
Peter Carlsson (Sep 22, 2025 13:07:20 GMT+2)

Email: peter.carlsson@regionhalland.se

Signature: Annica Wallenborg
Annica Wallenborg (Sep 22, 2025 13:22:44 GMT+2)

Email: annica.wallenberg@sverigesfolkhogskolor.se